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Aanleiding 
Op 23 maart heeft het lid De Hoop (PvdA) Kamervragen ingediend naar aanleiding 
van een nieuwsartikel in De Stentor.1 In dit artikel wordt de directeur van de 
Ambelt-scholen in de regio Zwolle geïnterviewd over de groeiende wachtlijst bij 
zijn scholen. Het lid De Hoop vraagt of zijn vragen vóór het debat passend 
onderwijs van woensdag 5 april kunnen worden beantwoord. 

Besluiten 
• Bent u akkoord met de antwoorden?   
• Bent u akkoord met het verzenden van de antwoorden vóór het debat? 

(indien haalbaar, bij ondertekenen en verzenden uiterlijk dinsdag) 

Kernpunten 
• In de Kamervragen vraagt De Hoop u o.a. naar thuiszitters en wat u vindt 

van leerlingen van De Ambelt die ‘noodgedwongen’ thuiszitten. U verwijst 
hierbij naar de eerder verzonden verzuimaanpak en de verstuurde brief 
over passend onderwijs vooruitlopend op het debat. Daarnaast geeft u 
aan dat scholen een verantwoordelijkheid hebben om de (daarna) best 
passende oplossing voor de leerling te vinden. Ten slotte verwijst u naar 
uitvraag onder (v)so-scholen en hun eventuele wachtlijsten en geeft u 
aan op basis van die resultaten verder te zullen kijken. 

• Verder vraagt De Hoop of u het met hem eens bent dat dagbesteding 
geen volwaardige vervanging is voor onderwijs. Dit beaamt u. 

• Ook vraagt hij of u kunt verklaren waarom de Ambelt-scholen veel 
aanmeldingen krijgen van andere scholen van leerlingen die kampen met 
gedragsproblemen. U ziet hierbij geen reden om aan te nemen dat dit 
hoger is bij vergelijkbare scholen elders in Nederland. De Ambelt-scholen 
hebben, net zoals veel scholen voor het (voortgezet) speciaal onderwijs, 
een belangrijke regionale functie in hun regio.  

• Ten slotte vraagt De Hoop of aangevoerde verklaringen voor de 
gesignaleerde problematiek door het betrokken samenwerkingsverband 
kunnen worden opgelost. U geeft hier aan dat het samenwerkingsverband 
niet gaat over huisvesting, maar geeft aan dat u op korte termijn in 
gesprek zal gaan met betrokken gemeente over de huidige situatie. 
Daarnaast verwijst naar wat u en Minister Dijkgraaf er aan doen om de 
tekorten in het onderwijs aan te pakken. 

 
 
1 Het artikel is opgenomen in de bijlage. 
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Toelichting 
• De Stentor heeft na dit artikel nog een persvraag gesteld over wanneer 

de resultaten van de aangekondigde uitvraag over wachtlijsten er zal zijn, 
en of we daar al resultaten van kunnen delen en waarom het vertraagd is 
t.o.v. eerdere berichtgeving. Misschien komt er naar aanleiding daarvan 
nog een aanvullend artikel. 

• In algemene zin krijgen wij vergelijkbare signalen over wachtlijsten uit 
andere regio’s. Met de regio Den Haag gaan we op ambtelijk niveau 
binnenkort in gesprek in dit kader.  

• Een vragenlijst om de omvang van de wachtlijsten in kaart te brengen is 
net verzonden naar alle (v)so-scholen. Begin mei hebben we hier 
resultaten van. Een eerdere poging om via de samenwerkingsverbanden 
de wachtlijsten in kaart te brengen leverde onvoldoende bruikbare 
informatie op, en de bereidheid is kleiner geworden gezien de 
aankondiging van de generieke korting op de bovenmatige eigen reserves 
van de samenwerkingsverbanden.  

• Ook zijn we samen met VWS onderzoek gestart naar de druk op de keten 
van aanmeldingen in de jeugdzorg, speciaal onderwijs en kinderopvang.  
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 Bijlage nieuwsartikel in De Stentor 

De Ambelt worstelt met wachtlijst, tientallen leerlingen 

noodgedwongen thuis: ‘Super vervelend en zeer spijtig’ 
De Ambelt-scholen in Zwolle hebben een wachtlijst, waardoor ruim vijftig kinderen 

niet naar speciaal onderwijs kunnen en soms noodgedwongen thuiszitten. De Ambelt-

directeur Aernoud Hoogendijk zegt dat de problemen komen door een flinke groei van 

het aantal leerlingen, terwijl er niet voldoende klaslokalen en leerkrachten zijn. 

Jasper van Loo 22-03-23, 06:00 Laatste update: 22-03-23, 07:07 

De wachtlijst bij de Ambelt is volgens directeur Hoogendijk een paar maanden terug 

ontstaan. ,,Na de herfstvakantie in november krijgen we altijd veel aanmeldingen 

van leerlingen die op andere scholen met gedragsproblemen kampen en bij ons 

instromen. Deze groei konden we dit jaar niet aan met het aantal gebouwen en 

leerkrachten dat we op dit moment hebben”, zegt Hoogendijk. 

985 leerlingen 

De Ambelt biedt momenteel onderwijs aan 985 leerlingen. ,,In onze gebouwen en 

met het aantal docenten hadden wij aanvankelijk plek voor 700 leerlingen. We 

krijgen al enkele jaren meer aanmeldingen; er hebben steeds meer leerlingen 

speciaal onderwijs nodig. Het begon de afgelopen jaren meer te piepen en kraken 

en we konden het steeds door creatief te zijn oplossen, maar een snelle oplossing 

was nu niet meer mogelijk.” 

Op de wachtlijst staan ruim 50 kinderen, die specialistische ondersteuning nodig 

hebben die het regulier onderwijs niet kan bieden. De wachtlijsten zijn op 

verschillende diverse opleidingen op de Ambelt: onder meer op de lagere school alle 

groepen behalve groep 5 en 6 en verschillende richtingen op de vmbo- en havo-

opleidingen. De problemen doen zich voor op de drie locaties in Zwolle. 
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De Ambelt heeft ook middelbare scholen in Hardenberg en Wapenveld. ,,Leerlingen 

worden centraal aangemeld voor de Ambelt. Na aanmelding wordt zorgvuldig 

bekeken wat voor de leerling de best passende plek is binnen de Ambelt. Daarna 

wordt de leerling zo snel mogelijk geplaatst op de betreffende afdeling. Is dat 

Hardenberg of Wapenveld, dan gelden daar geen wachtlijsten”, zegt directeur 

Hoogendijk. 

Thuiszitten 

Wat de gevolgen voor de kinderen op de wachtlijst zijn? Hoogendijk zegt het niet 

precies te weten. ,,De kinderen staan officieel nog bij hun laatste school 

ingeschreven en deze scholen proberen een oplossing te vinden. Het kan dat 

kinderen thuis komen te zitten, maar ook dat ze ergens anders dagbesteding krijgen. 

Kinderen worden niet voor niets bij ons aangemeld en duidelijk is dat de kinderen nu 

niet op de plek zitten waar ze moeten zitten.” 

Hoogendijk hoopt dat de problemen begin volgend schooljaar ten einde zijn. ,,Het is 

in de krappe arbeidsmarkt lastig om snel veel goede docenten voor groepen met 

speciaal onderwijs te krijgen. Met de gemeente Zwolle zijn we in gesprek over meer 

lesruimte. Ons bedrijfsbureau vertrekt mogelijk uit het gebouw aan de Dokter 

Hengeveldweg om ruimte te maken voor lokalen. We bekijken of we aan de 

Herfterlaan units kunnen plaatsen.” 

Zeer spijtig 

Hij sluit niet uit dat kinderen op de wachtlijst dit schooljaar niet meer op de Ambelt 

komen te zitten. ,,Dat we niet iedereen meteen kunnen plaatsen, is super vervelend 

en zeer spijtig. We proberen door maatwerk voor zoveel mogelijk kinderen een 

oplossing te vinden. We zijn hard bezig om orde op zaken te stellen.” 

 


